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Kokous	6/2017	

	

Paikka:	Kansalliskirjasto,	Fabiania-kokoushuone	

Aika:	keskiviikko	15.8.	klo	10.30-11.55	

Läsnä:	Pekka	Heikkinen,	pj	ja	sihteeri	
												Tuula	Hämäläinen	
												Ismo	Malinen	
												Kimmo	Levä	
												Jonas	Lång	
												Pälvi	Kaiponen	
												Juha	Henriksson		
												Tomi	Rasimus											

	

1. Hyväksyttiin	edellisen	kokouksen	pöytäkirja	ja	asialista	
	

2. Keskusteltiin	EU:n	tekijänoikeusuudistuksen	etenemisestä.	Pekka	Heikkinen	kertoi,	että	Digitaalisia	
sisämarkkinoita	 koskeva	 DSM-direktiivi	 on	 kesän	 aikana	 ollut	 useampien	 EU-Parlamentin	 valio-
kuntien	käsiteltävänä.	Komission	alkuperäiseen	ehdotukseen	on	tehty	 lukuisia	muutoksia.	Vastuu-
valiokunta	 eli	 JURI-komitea	 äänestää	 ehdotuksesta	 10.-11-10.,	minkä	 jälkeen	 käynnistyy	 kompro-
missiratkaisun	etsintä	komission,	 jäsenmaita	edustavan	puheenjohtajamaan	(eli	Viron)	sekä	Parla-
mentin	kesken.	
	
	

3. Keskusteltiin	OKM:n	Kansalliskirjastolle,	Kansallisarkistolle	ja	Kansallisgallerialle		lähettämästä	pyyn-
nöstä	 nimetä	 ehdokkaita	 Tekijänoikeuden	 yhteishallinnoinnin	 neuvottelukuntaan	 vuosille	 2017-
2010.		Muistiorganisaatioista	neuvottelukuntaan	nimettäneen	vain	yksi	edustaja.	Päädyttiin	siihen,	
että	jokainen	lausuntopyynnön	saanut	taho	nimeää	omat	ehdokkaansa.	
	

4. OKM	 on	 lähettänyt	 useimmille	 jäsenorganisaatioille	 lausuntopyynnön	 selvityksestä	 rinnakkais-
tallentamisen	 edistämiseksi	 (Mansalan	 raportti).	 Raportin	 peruslähtökohtaa,	 eli	 rinnakkais-
tallentamisoikeutta	koskevan	kohdan	sisällyttämistä	tekijänoikeuslakiin,	pidettiin	oikeaan	osuneena.	
Eri	organisaatiot	ovat	vasta	muotoilemassa	vastauksiaan,	määräaika	päättyy	 	 	31.8.2017.	Sovittiin,	
että	pj	laittaa	jäsenille	tiedoksi	HY:n	ja	STKS:n	lausuntoluonnokset.	
	

5. Valtiovarainministeriö	 on	 lähettänyt	 lausuntopyynnön	 saavutettavuusdirektiivin	 toimeenpano-
ryhmän	väliraportista.	Todettiin,	että	asiaan	on	syytä	reagoida,	direktiivi	on	olennainen	mm.	verk-
kopalveluiden	kehittämisen	kannalta.	
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6. Keskusteltiin	EU:	yleisen	tietosuoja-asetuksen	kansallisesta	voimaansaattamisesta,	erityisesi	TATTI-
työryhmän	21.6.	 julkistamasta	 raportista.	Oikeusministeriö	on	avannut	 lausuntopalveluunsa	mah-
dollisuuden	kommentoida	raporttia,	erityisesti	niiltä	osin	kuin	työryhmän	mietintö	jäi	erimieliseksi.	
Määräaika	päättyy	8.9.2017.	
	
KAM-juridiikkaryhmä	 asetti	 edellisessä	 kokouksessa	 suppean	 työryhmän	 joka	 muotoili	 yhteisen	
lausuman.	 Kommenttikierroksen	 jälkeen	 lausuma	 julkistettiin	 kesäkuun	 lopussa.	 Tämän	 lisäksi	
Museoliiton	 pj	 kansanedustaja	 Outi	 Alanko-Kahiluoto	 on	 tehnyt	 asetuksen	 kansallista	 voimaan-
saattamista	koskevan	kirjallisen	eduskuntakyselyn.	Oikeusministeri	Häkkänen	vastasi	kyselyyn.	
	
Pohdittiin,	mitä	 asian	 hyväksi	 vielä	 voitaisiin	 tehdä.	 Sovittiin,	 että	 pj	 ottaa	 yhteyttä	OKM:ä	 Tatti-
työryhmässä	 edustavaan	 hallitusneuvos	 Immo	 Aakkulaan.	 Lisäksi	 keskusteltiin	 mahdollisuuksista	
vaikuttaa	yleiseen	ilmapiiriin	median	kautta.	Lehdistö	oli	aihepiiristä	kesäkuussa	varsin	kiinnostunut.	
Lisäksi	 sovittiin,	 että	 pj	 muotoilee	 tietosuojauudistuksen	 keskeisistä	 ongelmakohdista	 suppean	
kirjelmän,	 joka	 osoitetaan	 oikeusministeri	 Häkkäselle.	 Kirjelmän	 allekirjoittaisivat	 kansallisten	
muistiorganisaatioiden	johtajat.			
	

7. Seuraava	kokous	sovittiin	pidettäväksi		
	
maanantaina	 11.9.	 klo	 13.000-15.00,	 paikkana	 Kansalliskirjasto,	 Monrepos-kokoushuone	
(Unionikatu	36).	
	

8. Puheenjohtaja	päätti	kokouksen	klo	11.55	

	

	
Helsingissä,	15.8.2017	
	
																																										Pekka	Heikkinen	
		


